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Mødedato: 30. november 2022 
Mødested: 4215-032 
Mødeemne: UN-møde Antropologi og Human Security 
 
Deltagere:  
Studentermedlemmer: Ingen 
 
VIP-medlemmer: Susanne Højlund (forperson), Janne Flora, Martin Demant Frederik-
sen, Christian Gade 
 
Observatører: Magnus Neigaard (studenterstudievejleder), Vibe Raaby Laursen (stu-
derende, BA Antropologi), Kim Behrens Jessen (Punkt 3) 
 
Fraværende: Ellen Harpøth Lauersen (næstforperson), Mathilde Andersen (stude-
rende observatør, Human Security), Thème Justine Orzelek (studerende observatør, 
Human Security), Thea Kirstine Synnestvedt (studerende observatør, Human Secu-
rity),Frederik Møller Christensen (studentermedlem), Trine Andersen (Arts Studier)  

1. Valg af ordstyrer 
Susanne Højlund blev valgt som ordstyrer 
 
2. Godkendelse af dagsorden og opfølgning på godkendt referat  
UN godkendte dagsorden til dagens møde, og der var ikke opfølgning til det god-
kendte referat fra UN-mødet den 2. november 2022.  
Pga. afbud tog Susanne Højlund også referat fra mødet. 
 
3. Godkendelse og indstilling af studieordningsændring på Human Security (beslut-

ningspunkt) 
Gæst: Kim Behrens Jessen (SNUK)  
UN skulle behandle, godkende og indstille forslag til studieordningsændringen på Hu-
man Security.  
 
UN drøftede forslaget om studieordningsændringen på faget ”Agro-ecology, Food Sy-
stems, and Food Security” på KA Human Security. UN havde modtaget ændringsfor-
slaget som bilagsmaterialet til mødet. 
 
Beslutning: 
UN godkendte forslaget om studieordningsændringen på ”Agro-ecology, Food Sy-
stems, and Food Security” og indstillede det til behandling på SN-mødet i december.  
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4. Studiemiljø på 3. og 4. semester (orientering) 
Susanne Højlund skulle orientere om de initiativer, som er igangsat (jf. Handleplan for 
BA Antropologi) 
 
Susanne Højlund gennemgik handleplanen for BA Antropologi (fra årlig status) og 
handleplanen for undervisningsmiljøvurderingen (2021), som går på tværs af afdelin-
gens uddannelser.  
 
Gennemgangen ledte op til en diskussion om trivsel og studiemiljø, herunder: 
 
Hvordan studerende og undervisere samarbejder om evaluering af kurser, og at der 
bør være fokus på dette. Emnet vil blive diskuteret i Fagråd og Studenterkomite. Det vil 
ligeledes blive dagsordenssat på et senere UN-møde.  
 
Planen om æbleskiver for alle på afdelingen (jf. initiativ fra julen 2021) kunne ikke hol-
des pga. den økonomiske situation. I stedet vil der blive planlagt en tour-de-office i fe-
bruar, hvor de studerende inviteres indenfor på kontorerne. Det vil minde om en slags 
nytårskur. Arrangementet placeres evt. en fredag, hvor der er fredagsbar. UN vil drøfte 
initiativet på det førstkommende UN-møde i det nye år, hvorefter man vil gå i gang 
med planlægningen.  
 
UN drøftede desuden de studerendes valg af regionale temaer på 2. og 4. semester, 
da dette opleves som besværligt og skaber utilfredshed blandt de studerende, fx hvis 
de ikke får plads på deres første prioritet. Som udløber af dette drøftede UN læsepla-
nerne, og hvordan disse kan laves mere hensigtsmæssigt fremover.  
 
Afslutningsvist blev brandingen af Kandidatuddannelsen i Antropologi også drøftet. De 
studerende er bange for, at uddannelsen er for forskningspræget, og UN drøftede, 
hvordan der kan arbejdes med at ændre denne historie om uddannelsen. Der skal ar-
bejdes videre med dette punkt, også i lærerstaben. 
 
 
5. Politik for diversitet i undervisning og pensum (drøftelse og beslutning) 
UN skulle drøfte det skriv, som Susanne Højlund havde udarbejdet jf. aftalen på UN-
mødet 6. oktober. Skrivet indeholder UN’s forslag til en politik for diversitet i undervis-
ning og pensum, og UN lægger op til, at afdelingens underviser forholder sig aktivt til 
det, når der lavets læseplaner i hvert semester. 
UN havde modtaget skrivet som bilag til mødet. 
 
Beslutning 
UN drøftede det fremsendte skriv Politik for diversitet og godkendte det.  
Politikken skal oversættes til engelsk, vendes på et staff meeting d 7.12 – samt præ-
senteres på læseplansmøde d 12.12. 
 
Næste skridt 
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Susanne Højlund og Ellen Lauersen tager UN’s skriv med videre til SN til december. 
 
Susanne Højlund og Ellen Lauersen giver UN besked om næste skridt på det første UN-
møde efter nytår, og samler op på drøfterne i SN, på staff metting og på læseplansmø-
det. 
 
 
6. Trivsel, integration og faglig identitet på afdelingen (drøftelse) 
UN drøfter den generelle trivsel på afdelingen.  
På UN-mødet den 6. oktober, blev det besluttet, at UN afsætter 10 minutter på hvert 
UN-møde resten af året til at drøfte trivsel: 
I lyset af besparelser og hunanioras for tiden udsatte rolle, diskuteres det også, hvor-
dan trivsel og integration på afdelingen styrkes, og hvordan fagets identitet bevares.  
Eventuelle idéer til trivselsinitiativer sættes på en idéliste/handleplan for arrangemen-
ter/initiativer i det kommende studieår, som kan bidrage til at styrke integrationen, 
trivslen og den faglige identitet. 
 
UN’s drøftelse: 
UN drøftede trivslen på afdelingen generelt: De studerende fra Human Security virker 
tilfredse. Alle hold har lidt problemer med kulden, da der er skuet ned for varmen i år. I 
øvrigt udtryktes bekymring for kantinens prissætning. 
 
 
7. Fjernelse af forudsætningskrav (beslutningspunkt) 
Uddannelsesnævnet blev i maj/juni orienteret om, at der den 01.09.2022 træder en ny 
eksamensbekendtgørelse i kraft, som indeholder større ændringer i beskrivelsen af og 
kravene til forudsætningskrav.  
På den baggrund er der i efteråret blevet arbejdet med ændringer til studieordnin-
gerne på afdelingen i forbindelse med fjernelse af forudsætningskrav. 
Som bilagsmaterialet til dagsordenspunktet havde U modtaget en oversigt over de 
berørte fag på afdelingen samt bilag, der viser de konkrete ændringer i studieordnin-
gerne. 
  
Uddannelsesnævnet skulle behandle, godkende og indstille forslagene til studieord-
ningsændringerne.  
 
Beslutning: 
Uddannelsesnævnet godkendte og indstillede alle forslag til studieordningsændringer 
til behandling på Studienævnsmødet i januar. 
 
 
8. IKS aftagerpanel og hjemmeside (orientering)  
Første møde med det nye aftagerpanel på IKS blev afholdt den 5. oktober 2022. UN 
blev orienteret om mødet og om hjemmesiden, hvor deltagere af aftagerpanelet kan 
ses, samt mødereferatet fra den 5. oktober 2022.  

https://cas.au.dk/om-instituttet/organisation/aftagerpaneler.
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9. Meddelelser/Nyt fra 
9.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/fagene 
Susanne Højlund orienterede om den økonomiske situation på IKS. 
Susanne Højlund orienterede derudover om diverse tiltag på afdelingen. 
 
9.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 
Referat fra seneste SN-møde er tilgængeligt på hjemmesiden. 
Derudover var der ikke meddelelser under dette punkt. 

 
9.3 Meddelelser/nyt fra de studerende 
Der var ikke meddelelser fra de studerende 
 
9.4 Meddelelser/nyt fra fagrådet 
Der var ikke meddelelser under dette punkt 

 
9.5 Meddelselser/nyt fra studenterkomitéen på Human Security 
Christian Gade orienterede på vegne af de studerende fra Human Security: De stude-
rende er ved at afslutte deres sidste kursusgange i Core Concepts. Derudover er de 
studerende i øjeblikket fokuseret på forberedelse og arbejdet med semestrets eksami-
ner. 
 
9.6 Meddelelser / nyt fra studievejledere 
Magnus Neigaard orienterede kort om seneste nyt fra studievejledningen. 
 
9.7 Meddelelser / nyt fra Arts studier 
Nyhedsbrev fra Arts Studier findes her.  
I december måned var nyhederne i overskriftform: 

• Eksamensperioden står for døren 
• Virtuel tur gennem eksamenslandskabet 
• Forsinkelsessamtaler E2022 
• IV-fag E23-F24 
• Timetælling E22 er afsluttet 
• Karrierelæring i Undervisning 
• Indhentning af oplysninger til skemaerne for efteråret 2023 
• Indhentning af valgfag og fag med skiftende emne for efteråret 2023 

 
 
10. Forslag til kommende møder  
10.1 UN drøftede listen med forslag til punkter til kommende UN-møder, og havde 

ikke yderligere at tilføje. 
 

http://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/kultur-og-samfund/
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/arts/til-undervisere-paa-arts
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UN møder  Emne Status 
30. novem-
ber 

Politik for diversitet i undervisning og pensum (drøf-
telse og beslutnign) 
UN drøfter det skriv, som Susanne Højlund har udar-
bejdet jf. aftalen på UN-mødet 6. oktober. Skrivet in-
deholder UN’s forslag til en politik for diversitet i un-
dervisning og pensum, og UN lægger op til, at afde-
lingens underviser forholder sig aktivt til det, når der 
lavets læseplaner i hvert semester. 
 
Beslutning 
UN færdiggør skrivet/politikken. 
 
Næste skridt 
Susanne Højlund og Ellen Lauersen tager UN’s skriv 
med videre til SN til december. 
 
Susanne Højlund og Ellen Lauersen giver UN besked 

om næste skridt på det første UN-møde efter 
nytår 

Behandlet 
30.11.22 

30.- no-
vember 

Studiemiljø på 3. og 4. semester: Susanne Højlund 
orienterer om de initiativer, som er igangsat (jf. 
Handleplan for BA Antropologi) 
 

Behandlet 
30.11.22 

Februar 
2023 

Status på karrieredag på KA Antropologi og Ka Hu-
man Security 

 

 Samarbejde mellem undervisere og studerende om 
undervisningsevaluering (se ref. 30. nov. 2022) 

 

Februar 
2023 

Initiativ: tour-de-office/nytårskur (se ref. 30. nov. 
2022) 

 

 Branding af KA Antropologi  

 
 
 
10.2 UN’s forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

SN-møder  Emne Status 
   

   

 
 
 
11. Eventuelt 
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